## 基于电压跌落状态估计的复杂配电网络故障路径搜索算法

- 王 宾1,潘贞存2,董新洲1
- 1. 电力系统及发电设备控制和仿真国家重点实验室(清华大学电机系), 北京市 海淀区 100084;
- 2. 山东大学 电气工程学院, 山东省 济南市 250014

收稿日期 修回日期 网络版发布日期 接受日期

### 摘要

基于电压跌落状态估计,提出了适用于复杂配电网络的故障路径搜索算法。对于辐射状配电网络,该搜索算法以分界点为搜索节点,以馈线段为搜索半径,以馈线段平均残压值为搜索目标,搜索速度大大加快,抗噪声能力较强。对故障路径末端馈线段的逐点搜索也有效地解决了合理确定故障点的问题。单机和双机辐射状网络的算例分析结果表明了该算法的正确性、有效性和快速性。

关键词 配电系统; 电压跌落; 状态估计; 故障路径搜索

分类号 TM713

# A Fault Path Searching Algorithm Based on Voltage Sag State Estimation for Complicated Distribution Systems

WANG Bin1, PAN Zhen-cun2, DONG Xin-zhou1

1. State Key Lab of Control and Simulation of Power Systems and Generation Equipments (Department of Electrical Engineering, Tsinghua University), Haidian District, Beijing 100084, China; 2. School of Electrical Engineering, Shandong University, Jinan 250014, Shandong Province, China

### Abstract

Measured values of on-site voltages are often polluted by noises, and fault path is not single in complicated distribution systems, such as multiple-source and loop network. Hence traditional fault path search algorithm detecting the voltage magnitudes dropping is challenged. On the basis of voltage sag state estimation, a fault path searching algorithm suitable to complicated distribution systems is proposed. As for radial distribution networks, in this searching algorithm the boundary points is taken as searching nodes, the feeder section as search radius and the average residual voltage of feeder section as search object, thus the search speed can be evidently quickened and the ability of anti-noise can be enhanced. The point-by-point search for the feeder section at the end of the fault path can effectively solve the problem of rationally locating fault point. Case simulation results of both single machine and two machine radial network show that the proposed algorithm is correct, effective and speedy.

Key words distribution system; voltage sags; state estimation; fault path search

### DOI:

通讯作者 作者个人主

五 王 宾1;潘贞存2;董新洲1

扩展功能
本文信息
▶ <u>Supporting info</u>
▶ <u>PDF</u> (264KB)
▶ [HTML全文](OKB)
▶ <u>参考文献[PDF]</u>
▶ 参考文献
服务与反馈
▶ 把本文推荐给朋友
▶加入我的书架
▶ 加入引用管理器
▶ <u>复制索引</u>
▶ Email Alert
<u>文章反馈</u>
<u>浏览反馈信息</u>
相关信息
▶ <u>本刊中 包含"配电系统;电压跌</u> 落;状态估计;故障路径搜索"的相 <u>关文章</u> ▶本文作者相关文章
· 王宾 · <u>潘贞存</u>

・董新洲